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Saksnr. Sak  
PS 12/19 Godkjenning av innkalling og sakliste 

 
 

PS 13/19 Godkjenning av møteprotokoll frå forrige møte 
 

 

OS 16/19 Orientering utbyggingsplanar Storgata 7, 8 og 9 
 

 

PS 14/19 Planid 2018003 - Detaljregulering for Storgata 7 - 9. 
 

 

PS 15/19 Prioritering av plansaker 2019 
 

 

PS 16/19 Planid- 2012008-2 Mindre endring Øvre Rotset 
Næringsområde 
 

 

PS 17/19 Økonomistyring 2019 
 

 

PS 18/19 Utgreiing av å halde barnetrygd utanfor 
berekningsgrunnlaget for økonomisk sosialhjelp 
 

 

PS 19/19 Busetjing av flyktningar i 2019 
 

 

PS 20/19 Volda ungdomsskule - Vidare prosess 
 

 

PS 21/19 Volda Campus Arena - kommunal deltaking i prosjekt 
 

 

PS 22/19 Vidare prosess med kino og kulturhus i Volda sentrum 
 

 

PS 23/19 Samarbeid om utgreiing av avgiftsparkering på 
høgskuleområdet 
 

 

PS 24/19 Fritak frå eigedomsskatt i 2019 etter § 7 
 

 

PS 25/19 Rapportering på oppfølging av vedtak pr. 31.12.2018 
 

 

PS 26/19 Orienteringssaker 
 

 

OS 17/19 Prosjektgruppe "Ny symjehall i Volda" 
 

 

OS 18/19 Søknad om prosjektmidlar til nytt folkebad - Symjebasseng i 
sentrum 
 

 

OS 19/19 Ynskje om konkretisering av planlagt driftsreduksjon neste 
4 år - eventuell strukturell endring av barnehagedrifta i 
sentrum 
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OS 20/19 Modernisering av Telenor sin  infrastruktur - nedbygging av 

fasttelefon og kobbernett 
 

 

OS 21/19 Nedlegging av Mork rehabiliteringssenter 
 

 

OS 22/19 Nedlegging av Volda EMA 
 

 

OS 23/19 Kompetansekrav lærarar i Voldaskulen 
 

 

OS 24/19 Trafikksituasjonen ved Volda ferjekai 
 

 

OS 25/19 Personalsak  
 

 

PS 12/19 Godkjenning av innkalling og sakliste 

Handsaming: 
Det var ni møtande ved møtestart. 
 
Innkalling: 
 
Ettersendte dokument 04.02.2019: 
 
PS 14/19 vedlegg: Planinitiativ – framlegg til detaljregulering for Storgata 7-9 – Volda 
kommune. 
PS 16/19 vedlegg: Detaljplan for øvre Rotset næringsområde. 

 
Det var ingen merknader til innkallinga. 
 
Sakliste: 

- Ordføraren vil informere om forslag om nedlegging av Mork rehabiliteringssenter. 
- Gunnar Strøm bad om informasjon om nedlegging av Volda EMA.  
- Odd Harald Sundal bad om ei orientering om oppfølgjing av kompetansekrav for lærarar 

i Voldaskulen. 
- Odd A. Folkestad bad om at trafikksituasjonen ved ferjekaia i Volda sentrum vert sett på 

saklista. 
- Rådmannen vil orientere om ei personalsak. 

 
Røysting: 
 
Innkallinga vart samrøystes godkjent. 
 
Saklista, med tillegg frå ordføraren, Gunnar Strøm, Odd Harald Sundal, Odd A. Folkestad og 
rådmannen, vart samrøystes godkjent.   
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PS 13/19 Godkjenning av møteprotokoll frå forrige møte 

Handsaming: 
 
 
Røysting: 
 
Møteprotokollen frå sist møte den 22.01.2019, vart samrøystes godkjent. 
 
 

OS 16/19 Orientering utbyggingsplanar Storgata 7, 8 og 9 

Handsaming: 
Eigedomsutviklarar Anders Nupen og Tore Aarflot presenterte planar kring eigedomsprosjektet 
Storgata 7 og 9. 
 
Barn og unge sin representant i plansaker, Steinar Ose-Velle, møtte.  
 
Frå administrasjonen møtte kommunalsjef samfunnsutvikling Jarl Martin Møller, ass. rådmann 
Asbjørn Moltudal, planleggar Heidi Istad og utviklingssjef Jørgen Vestgarden. 
 
Formannskapet kom med spørsmål til Aarflot og Nupen. 
 
 

PS 14/19 Planid 2018003 - Detaljregulering for Storgata 7 - 9. 

Vedtak i Formannskapet - 05.02.2019: 
1. På vilkår av at Storgata, forbi Storgata 7 og 9, vert forkøyrsveg og får redusert 

fartsgrense, er Formannskapet positiv til at det kan startast opp arbeid med 
detaljregulering for Storgata 7 og 9 i medhald av plan- og bygningslova § 12-8. 
Planområdet vert som forslagsstillar viser i skissa si. 

  
2. Det skal leggast vekt på medverknad i planprosessen og det skal inviterast til ope 

orienteringsmøte i samband med planoppstart. 
  

3. Når det gjeld det vidare arbeidet med detaljreguleringa og samarbeidet mellom 
forslagsstillar og administrasjon, vert det vist til formannskapsmøtet den 5. februar og 
politikarane sine signal og råd.  

 

 

Handsaming: 
Ettersendt dokument 04.02.2019: Planinitiativ – framlegg til detaljregulering for Storgata 7-9 – 
Volda kommune. 
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Barn og unge sin representant i plansaker, Steinar Ose-Velle, møtte.  
 
Sakshandsamar Heidi Istad orienterte om planinitiativet frå grunneigarne til Storgata 7 og 9. 
 
Odd A. Folkestad og Dan Helge Bjørneset kom med slikt alternativt framlegg: 
 

1. På vilkår av at Storgata, forbi Storgata 7 og 9, vert forkøyrsveg og får redusert 
fartsgrense, er Formannskapet positiv til at det kan startast opp arbeid med 
detaljregulering for Storgata 7 og 9 i medhald av plan- og bygningslova § 12-8. 
Planområdet vert som forslagsstillar viser i skissa si. 

  
2. Det skal leggast vekt på medverknad i planprosessen og det skal inviterast til ope 

orienteringsmøte i samband med planoppstart. 
  

3. Når det gjeld det vidare arbeidet med detaljreguleringa og samarbeidet mellom 
forslagsstillar og administrasjon, vert det vist til formannskapsmøtet den 5. februar og 
politikarane sine signal og råd.  

 
Prøverøysting (ni røysteføre): 
 
Det vart røysta alternativt mellom framlegget frå Odd A. Folkestad og Dan Helge Bjørneset og 
tilrådinga frå administrasjonen. Framlegget frå Folkestad og Bjørneset fekk fem røyster, og 
tilrådinga frå administrasjonen fekk fire røyster (Benedikte Holmberg, Øyvind Festø, Gunnar 
Strøm og Jørgen Amdam). 
 
 
Røysting (ni røysteføre): 
 
Det vart røysta alternativt mellom tilrådinga frå administrasjonen og framlegget frå Odd. A. 
Folkestad og Dan Helge Bjørneset. Framlegget frå Odd A. Folkestad og Dan Helge Bjørneset 
vart samrøystes vedteke. 
 
Administrasjonen si tilråding: 

1. På vilkår av at vegareal i Storgata frå kryss Seljebakken/Kyrkjegata til og med Storgata 
5 inngår i planområdet, er Formannskapet positiv til at det kan startast opp arbeid med 
detaljregulering for Storgata 7 og 9 i medhald av plan- og bygningslova § 12-8.  
 

2. Forslagsstillar kan ta med arealet nord for Storgata 9 i planavgrensinga og må avklare 
endeleg planavgrensing med administrasjonen før kunngjering av planoppstart.  

 
3. Det skal leggast vekt på medverknad i planprosessen og det skal inviterast til ope 

orienteringsmøte i samband med planoppstart. 
 

4. Det vert vist til referat frå oppstartsmøte og påfølgjande oppfølgingsmøte og 
saksdokumentet, for kommunen sine råd om utarbeiding av planforslaget. 
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PS 15/19 Prioritering av plansaker 2019 

Vedtak i formannskapet - 05.02.2019:  
Formannskapet sluttar seg til rådmannen sitt forslag til prioritering av plansaker i 2019 med 
slik endring og tilføying: 
 

1. Klimaplanen flyttast frå prioritet 3 til prioritet 2. 
 

2. «Plansaker vedr. Voldsfjordkryssing AS - Voldsfjorden og Dalsfjorden. 
 

I samband med handsaminga av budsjettet for 2019 vedtok kommunestyret følgjande 
vedr. plansaker for brukryssingar over Voldsfjorden og Dalsfjorden: 
 
a) Kommunen dekkjer kostnadane med utarbeiding av kommunedelplan for 
brukryssing av Voldsfjorden om nødvendig med ekstern hjelp. Kostnader vert dekt over 
ubunde driftsfond. 
 
Då det hastar sterkt å kome i gang med utarbeiding av denne kommunedelplanen - og 
sidan kommunen sjølv ikkje har ledige resursar til dette, - vert arbeidet straks å setje i 
gang med hjelp/bistand frå eksterne ressursar. 
 
b) Volda kommune føreset at Voldsfjordkryssing AS snarast får laga eit planprogram 
for kryssing av Dalsfjorden. Voldsfjordkryssing AS skal dekkje kostnaden for dette. 
 
Voldsfjordkryssing skal difor snarleg - i samarbeid med planavdelinga - lyse ut 
arbeidet med å få utarbeidt eit planprogram for brukryssing av Dalsfjorden.» 

 

Handsaming: 
 
Barn og unge sin representant i plansaker, Steinar Ose-Velle, møtte.  
 
Utviklingssjef Jørgen Vestgarden svara på spørsmål frå formannskapet. 
 
 
Odd A. Folkestad reiste spørsmål om habilitet. Han er dagleg leiar i Voldsfjordkryssing AS som 
er part i saka. Jf. kl. § 40 og fvl. § 6, 1. ledd. e. Han tok ikkje del i handsaminga og røystinga 
over spørsmål om habilitet. 
 
 
Røysting habilitet: 
Odd A. Folkestad vart samrøystes kjent inhabil. 
 
 
Ordføraren kom med framlegg om følgjande tillegg: 
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«Plansaker vedr. Voldsfjordkryssing AS - Voldsfjorden og Dalsfjorden. 
 
I samband med handsaminga av budsjettet for 2019 vedtok kommunestyret følgjande vedr. 
plansaker for brukryssingar over Voldsfjorden og Dalsfjorden: 
 
a) Kommunen dekkjer kostnadane med utarbeiding av kommunedelplan for brukryssing av 
Voldsfjorden om nødvendig med ekstern hjelp. Kostnader vert dekt over ubunde driftsfond. 
 
Då det hastar sterkt å kome i gang med utarbeiding av denne kommunedelplanen - og sidan 
kommunen sjølv ikkje har ledige resursar til dette, - vert arbeidet straks å setje i gang med 
hjelp/bistand frå eksterne ressursar. 
 
b) Volda kommune føreset at Voldsfjordkryssing AS snarast får laga eit planprogram for 
kryssing av Dalsfjorden. Voldsfjordkryssing AS skal dekkje kostnaden for dette. 
 
Voldsfjordkryssing skal difor snarleg - i samarbeid med planavdelinga - lyse ut arbeidet med å 
få utarbeidt eit planprogram for brukryssing av Dalsfjorden.» 
 
 
Gunnar Strøm kom med slikt framlegg: 
 
Klimaplanen flyttast frå prioritet 3 til prioritet 2. 
 
 
 
Røysting (åtte røysteføre): 
 
Framlegget frå Gunnar Strøm vart samrøystes vedtek. 
 
Administrasjonen si tilråding, med tilføying frå ordføraren, fekk fire røyster (Jørgen Amdam, 
Margrete Bjerkvik, Anders Egil Straume og Dan Helge Bjørneset) og vart vedteke med 
ordføraren si dobbeltrøyst, fire røysta mot. 
  
 
 
Administrasjonen si tilråding: 
Formannskapet sluttar seg til rådmannen sitt forslag til prioritering av plansaker i 2019. 
Odd A. Folkestad tok sete. 
 

PS 16/19 Planid- 2012008-2 Mindre endring Øvre Rotset Næringsområde 

Vedtak i formannskapet - 05.02.2019: 
1. Formannskapet gjer i medhald av plan- og bygningslova § 12-14 følgjande endringar i 
detaljregulering for Øvre Rotset næringsområde med planid 2012008: 
 

§6 AREALBRUK  
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i. I område merka forretning/kontor/industri (F/K/I) kan det byggjast forretning-, 
kontor- og industribygg. Tillate bruksareal til detaljhandel er for heile området 
avgrensa til 3.000 m2 bruksareal.  
Sal av plasskrevjande varer, i samsvar med definisjon i «Regional delplan for 
attraktive byar og tettstader», kan tillatast. Innanfor områda kan det ikkje etablerast 
verksemd som ved utslepp (støy og anna ureining) påfører ulempe for busetnaden og 
bruk av dei areala denne reguleringsplanen omfattar eller tilgrensande utbygde 
område. 
 
 
§ 13 – FARESONE (PBL. §11-8 a.3, jf. §12-6) 
Ras- og skredfare (H310): 
Innanfor området kan det berre førast opp bygg i samsvar med tryggleikskrava i 
gjeldande teknisk forskrift(TEK).  

 
2. Andre forslag til endringar må ein eventuelt kome tilbake til etter godkjenning av 
kommuneplanen sin arealdel.  
 

Handsaming: 
Ettersendt dokument 04.02.2019: Detaljplan for øvre Rotset næringsområde. 
 
Sakshandsamar Heidi Istad orienterte om saka. 
 
 
Røysting (ni røysteføre): 
 
Tilrådinga frå administrasjonen vart samrøystes vedteken.  
 
 
 

PS 17/19 Økonomistyring 2019 

Tilråding i formannskapet - 05.02.2019 til kommunestyret: 

Kommunestyret syner til at det må frigjerast økonomisk handlingsrom over drifta til å dekkje 
kapitalutgiftene dersom investeringsprogrammet i økonomiplanen skal gjennomførast.  

Kommunestyret er innstilt på å arbeide etter dei økonomiske køyrereglane skissert i 
saksutgreiinga.   

Handsaming: 
Rådmannen og økonomisjef Kari Mette Sundgot orienterte om saka. 
 
Røysting (ni røysteføre): 
 
Tilrådinga frå administrasjonen vart samrøystes vedteken. 
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PS 18/19 Utgreiing av å halde barnetrygd utanfor berekningsgrunnlaget for økonomisk 
sosialhjelp 

Tilråding i formannskapet - 05.02.2019 til kommunestyret: 
1. Kommunestyret syner til at regjeringa har varsla at det vil kome ei nasjonal ordning 

for å halde barnetrygd utanfor sosialhjelp. Dette vil verte ei lovendring som skal 
utgreiast, og innretninga på dette er ikkje kjent. Kommunestyret finn det mest tenleg å 
avvente ei nasjonal ordning. Kommunestyret syner til saksutgreiinga og finn det ikkje 
tenleg med ei standardisering der barnetrygda skal haldast utanfor berekninga av 
sosialhjelp. Barnefamiliar sine økonomiske behov skal vurderast ut frå NAV si faglege 
vurdering og skjønsutøving i kvar einskild sak.  

 
2. Kommunestyret ber administrasjonen, i samarbeid med NAV Ørsta/Volda og Ørsta 

kommune, vurdere behov for å utarbeide felles lokale retningsliner for korleis det 
sosialfaglege skjønet skal vurderast ved utmåling av sosialhjelp til barnefamiliar og 
andre vanskelegstilte, for i størst mogleg grad å sikre lik praksis på tvers av 
kommunegrenser.  
 

3. Kommunestyret er uroa over høge og aukande utgiftene til sosialhjelp, og ber 
administrasjonen halde fram med tiltak for å redusere omfanget og auke 
arbeidsdeltakinga. Det er krevjande for den einskilde å vere avhengig av offentlege 
velferdsordningar til livsopphald, og krevjande for det offentlege å finansiere 
ordningane. Det er viktig å sikre berekraftige løysingar både på individ- og 
samfunnsnivå. 
 

4. Kommunestyret oppmodar om ei heilskapleg gjennomgang av arbeidet med 
førebygging av barnefattigdom i nye Volda kommune. I kampen mot aukande 
barnefattigdom må vi sjå på fleire tiltak samtidig, og målrette desse slik dei kjem barn 
og unge til gode. Ein må vurdere kva som verkar og ikkje verkar av tiltak. Det må 
arbeidast heilskapleg, systematisk og langsiktig for å betre levekåra for vanskelegstilte 
barnefamiliar. 

 
5. Den nye fleirtalsregjeringa har varsla ytterlegare opptrapping av barnetrygda, og  dei 

vil sørgje for at auken kjem barnefamiliar til gode som er avhengige av sosialhjelp og 
bustønad. Kommunestyret forventar at staten vil gjere ei heilskapleg utgreiing før dette 
vert sett i verk som også omhandlar korleis kommunane lokalt skal ivareta 
skjønnsmessige utøving for at tiltaka når dei som treng det mest. Kommunestyret 
oppmodar om at ein ved førebuinga til ei slik lovendring gjer nøye utgreiing av 
retningsliner for å treffe formålet best mogleg og unngå utilsikta verknader. 
 

6. Dersom det gjennom lovendring vert innført ei ordning med å halde barnetrygda 
utanfor sosialhjelpa føreset kommunestyret at utgiftene vert fullt ut kompensert for 
kommunane.  
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Handsaming: 
Rådmannen orienterte. Sakshandsamar Nina Kvalen møtte. 
 
Gunnar Strøm kom med slikt alternativt framlegg: 
 
Barnetrygda vert halden utanfor og ikkje rekna som inntekt når barnefamiliar søker om 
sosialhjelp.  
Inndekking: Disposisjonsfond.  
 
Røysting (ni røysteføre): 
 
Framlegget frå Gunnar Strøm fekk to røyster (Gunnar Strøm og Benedikte Holmberg) og falt, 
sju røysta mot. 
 
 
Odd Harald Sundal kom med slik endring i punkt 1: 

1. Kommunestyret syner til at regjeringa har varsla at det vil kome ei nasjonal ordning for 
å halde barnetrygd utanfor sosialhjelp. Dette vil verte ei lovendring som skal utgreiast, 
og innretninga på dette er ikkje kjent. Kommunestyret finn det mest tenleg å avvente ei 
nasjonal ordning. og ikkje eksperimentere med ei lokal løysing. Kommunestyret syner til 
saksutgreiinga og finn det ikkje tenleg med ei standardisering der barnetrygda skal 
haldast utanfor berekninga av sosialhjelp. Barnefamiliar sine økonomiske behov skal 
vurderast ut frå NAV si faglege vurdering og skjønsutøving i kvar einskild sak.  

 
Det vart røysta samla over administrasjonen si tilråding, med endringar frå Odd Harald Sundal. 
Tilrådinga frå administrasjonen, med endring frå Odd Harald Sundal, fekk åtte røyster og vart 
vedteken, Gunnar Strøm røysta mot. 
 
 
Administrasjonen si tilråding: 

1.Kommunestyret syner til at regjeringa har varsla at det vil kome ei nasjonal ordning 
for å halde barnetrygd utanfor sosialhjelp. Dette vil verte ei lovendring som skal 
utgreiast, og innretninga på dette er ikkje kjent. Kommunestyret finn det mest tenleg å 
avvente ei nasjonal ordning og ikkje eksperimentere med ei lokal løysing. 
Kommunestyret syner til saksutgreiinga og finn det ikkje tenleg med ei standardisering 
der barnetrygda skal haldast utanfor berekninga av sosialhjelp. Barnefamiliar sine 
økonomiske behov skal vurderast ut frå NAV si faglege vurdering og skjønsutøving i 
kvar einskild sak.  

 
2. Kommunestyret ber administrasjonen, i samarbeid med NAV Ørsta/Volda og Ørsta 

kommune, vurdere behov for å utarbeide felles lokale retningsliner for korleis det 
sosialfaglege skjønet skal vurderast ved utmåling av sosialhjelp til barnefamiliar og 
andre vanskelegstilte, for i størst mogleg grad å sikre lik praksis på tvers av 
kommunegrenser.  
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3. Kommunestyret er uroa over høge og aukande utgiftene til sosialhjelp, og ber 
administrasjonen halde fram med tiltak for å redusere omfanget og auke 
arbeidsdeltakinga. Det er krevjande for den einskilde å vere avhengig av offentlege 
velferdsordningar til livsopphald, og krevjande for det offentlege å finansiere 
ordningane. Det er viktig å sikre berekraftige løysingar både på individ- og 
samfunnsnivå. 
 

4. Kommunestyret oppmodar om ei heilskapleg gjennomgang av arbeidet med førebygging 
av barnefattigdom i nye Volda kommune. I kampen mot aukande barnefattigdom må vi 
sjå på fleire tiltak samtidig, og målrette desse slik dei kjem barn og unge til gode. Ein 
må vurdere kva som verkar og ikkje verkar av tiltak. Det må arbeidast heilskapleg, 
systematisk og langsiktig for å betre levekåra for vanskelegstilte barnefamiliar. 

 
5. Den nye fleirtalsregjeringa har varsla ytterlegare opptrapping av barnetrygda, og  dei 

vil sørgje for at auken kjem barnefamiliar til gode som er avhengige av sosialhjelp og 
bustønad. Kommunestyret forventar at staten vil gjere ei heilskapleg utgreiing før dette 
vert sett i verk som også omhandlar korleis kommunane lokalt skal ivareta 
skjønnsmessige utøving for at tiltaka når dei som treng det mest. Kommunestyret 
oppmodar om at ein ved førebuinga til ei slik lovendring gjer nøye utgreiing av 
retningsliner for å treffe formålet best mogleg og unngå utilsikta verknader. 
 

6. Dersom det gjennom lovendring vert innført ei ordning med å halde barnetrygda utanfor 
sosialhjelpa føreset kommunestyret at utgiftene vert fullt ut kompensert for kommunane.  

 

 

PS 19/19 Busetjing av flyktningar i 2019 

Tilråding i formannskapet - 05.02.2019 til kommunestyret: 
1. Volda kommunestyre er positiv til å busetje 21 flyktningar i 2019, derav inntil to 

einslege mindreårige over 15 år. Busetjing skal skje gjennom Volda læringssenter. 
Familiesameiningar kjem i tillegg. 

 
2. Rådmannen disponerer plassane innafor busetjingsvedtaket ut i frå 

busetjingsbehov, kapasitet i tenestene og innafor ramma av statlege 
finansieringsordningar for busetjing og integrering av flyktningar og einslege 
mindreårige. 

 
3. Volda kommunestyre vil oppmode staten om så langt som råd å gi føreseielege 

rammevilkår til flyktningarbeidet i kommunane.  
 

4. Volda kommunestyre er innstilt på å oppretthalde det fleksible rammevedtaket frå 
k-sak 127/13 om busetjing av 125 flyktningar inkl. einslege mindreårige, som 
utløyser integreringstilskot. Dvs. ei busetjing på inntil 25 flyktningar kvart år. Ev. 
familiesameiningar kjem i tillegg. Kommunestyret tek konkret stilling til dette i 
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samband med statleg oppmoding om busetjing. Dette må også sjåast i samanheng 
med økonomi, samla tilbod og oppnådde resultat i integreringsarbeidet.  

 
5. Kommunestyret viser til reduserte inntekter i samband med busetjing av færre 

flyktningar, og at drifta med busetjings- og integreringsarbeidet må tilpassast 
innanfor den totale tilskotsramma. 

 
6. Som vertskommune for asylmottak for einslege mindreårige ber kommunestyret 

om at det vert vurdert å prioritere busetjing av einslege mindreårige flyktningar frå 
Volda EMA-mottak til kommunen. Dette vil lette integreringa for den einskilde 
som allereie har etablerte tenester i kommunen. Dei slepp oppbrot og flytting til 
anna kommune når dei alt har starta integreringsprosessen på fleire område i 
Volda-samfunnet. Vidare vil dette avlaste fleire tenester i kommunen og vere god 
ressursbruk for samfunnet samla sett. 

 

Handsaming: 
Rådmannen og sakshandsamar Nina Kvalen orienterte.  
 
Røysting (ni røysteføre): 
 
Tilrådinga frå administrasjonen vart samrøystes vedteken. 
 

PS 20/19 Volda ungdomsskule - Vidare prosess 

Vedtak i formannskapet - 05.02.2019: 
Saka vert utsett og skal ikkje handsamast før etter handsaming i tenesteutval for oppvekst og 
kultur.  
 

Handsaming: 
Rådmannen orienterte. Sakshandsamar Siri Birkeland Solheim og eigedomssjef Kjell Magne 
Rindal møtte. 
 
Odd A. Folkestad kom med slikt framlegg: 
 
Saka vert utsett og skal ikkje handsamast før etter handsaming i tenesteutval for oppvekst og 
kultur.  
 
Røysting (ni røysteføre): 
 
Utsettingsframlegget fekk 8 røyster og vart vedteke, Jørgen Amdam røysta mot.  
 
 
Administrasjonen si tilråding: 
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Med visning til saksutgreiinga, vedtek kommunestyret at følgjande skal leggast til grunn for den 
vidare planlegginga av Volda ungdomsskule: 

1. Kommunestyret gjer vedtak om at det skal planleggast med å bygge ny skule på same 
tomt som ungdomsskulen står på i dag.  
 

2. Kommunestyret ber administrasjonen om å planlegge den nye skulen med bakgrunn i dei 
funksjonane for skulen som er inkludert i foreløpig rom- og funksjonsprogram. I tillegg 
til areala for skulen, skal det planleggast med areal til mat og helse for Øyra skule inn i 
den nye skulen 
 

3. Kommunestyret ber vidare om at følgjande prinsipp vert lagt vekt på i planlegginga 
a. Areal- og energieffektive løysingar som gir god driftsøkonomi 
b. Optimale sambruksløysingar mellom ulike funksjonar 
c. Utforming som legg til rette for eit godt fysisk arbeidsmiljø for elevar og tilsette 
d. Løysingar som gir grunnlag for ei god Pedagogisk plattform og fagleg utvikling 

for skulen 
e. Fleksibilitet i bygningskropp og romstruktur 

 
4. Kommunestyret viser til saksutgreiinga og ber om at den nye skulen vert dimensjonert 

for 360 elevar. 
 

5. Kommunestyret ber administrasjonen starte opp reguleringsprosess for å avklare 
nødvendige rammer og infrastruktur for ein ny skule på tomta. Ved behov kan det leigast 
inn ekstern kapasitet til reguleringsarbeidet som vert finansiert over prosjektet. 
 

6. Administrasjonen får fullmakt til å engasjere eksterne rådgjevarar for vidare 
planlegging innanfor dei økonomiske rammene som er løyvd i budsjettet. 

 

PS 21/19 Volda Campus Arena - kommunal deltaking i prosjekt 

Tilråding i formannskapet - 05.02.2019 til kommunestyret: 
1. Volda kommune stiller garanti for bygging av idrettshallen Volda Campus Arena i 

samsvar med vedlagt finansieringsplan med ei samla budsjettramme kr 175 300 000,- 
inkl. mva. 
 
Med atterhald om Fylkesmannen si godkjenning, gir Volda kommune garanti til Volda 
Campus Arena AS for eit lån pålydande kr 95 000 000,- + 10 %. Dette vil vere 
kommunen sitt maksimale garantiansvar. Garantien vert gitt på slike vilkår: 
 

a) Garantien er ein sjølvskyldnargaranti. 
b) Garantien gjeld for inntil 40 år med tillegg av inntil 2 år. 
c) Garantien skal avkortast i samsvar med nedbetaling av lånet. 
d) Ein føreset at det vert inngått godkjend leigeavtale mellom VCA og Møre og 

Romsdal Fylkeskommune. 
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2. Volda kommune yter eit tilskot på kr 30 000 000,-. Av dette er kr 820 809,- allereie 
utbetalt. 

 
Resterande tilskot vert utbetalt mot framlagd dokumentasjon/utbetalingsplan knytt til 
prosjektgjennomføring. 

 
3. Volda kommune forskotterer innvilga tilskot av spelemidlar frå Kulturdepartementet 

med ei ramme på kr 27 800 000,-. 
 

4. Volda kommune tek kostnaden med opparbeiding av teknisk anlegg og infrastruktur 
innanfor rammene i godkjend årsbudsjett 2019 for Volda kommune. Det vert lagt til 
grunn at det vert inngått avtale om bidragsdekning frå Statsbygg i samband med 
Mediabygget.  
 

5. Kommunestyret godkjenner vedlagte forslag til gjennomføringsavtale med VCA AS, 
revidert 30.01.2019. Signering av denne avtalen gjerast av ordførar og VCA sin 
styreleiar etter ev. vedtak i Kommunestyret. 

 
6. Kommunestyret godkjenner ei økonomisk ramme for leige av hall og 

parkeringsplassar på kr 3 800 000 eks mva pr år i 40 år. Formannskapet får fullmakt 
til å godkjenne leigeavtalen. Slik godkjenning er ein føresetnad for oppstart av 
prosjektet.  
 

7. Kommunestyret godkjenner vedlagte forslag til avtale/oversikt for fordeling av drift av 
uteanlegg, datert 28.01.2019. 
 

8. Volda kommune stiller kommunal grunn/tomteareal vederlagsfritt til disposisjon så 
lengje leigeavtalen mellom VCA og VK gjeld. 

 
9. Volda kommune set av interne ressursar med eigen prosjektleiar for oppfølging av 

kommunen sine forpliktingar i prosjektet, og for å best mogleg ivareta kommune sine 
interesser i forhold til kommunen si rolle omtala i pkt. 1-8. 
 

10. Volda Campus Arena skal erstatte Voldahallen som vert stengt samtidig med opning 
av den nye hallen. I komande økonomiplan vert det innarbeidd riving av Voldahallen. 
 

11. Det er ein føresetnad for kommunen sitt engasjement i prosjektet at Møre og Romsdal 
fylkeskommune går inn som leigetakar for all sin aktivitet knytta til kroppsøving for 
vidaregåande skuleelevar.  

 

Handsaming: 
Rådmannen orienterte. Sakshandsamar Pål Are Vadstein møtte. 
 
Rådmannen kom med følgjande endring/tillegg i andre setning punkt 6 i tilrådinga frå 
administrasjonen  
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Formannskapet får fullmakt til å godkjenne leigeavtalen. 
 
Gunnar Strøm kom med slikt framlegg til nytt punkt 12: 
 
Kommunen ber Møre og Romsdal fylkeskommune å handsame denne saka så raskt som mogleg 
slik at ein ikkje hindrar framdrift i prosjektet. 
 
Odd A. Folkestad og Dan Helge Bjørneset kom med slikt framlegg: 
 
Punkt 1 d og punkt 11 vert stroke. 
 
Prøverøysting: 
 
Det vart røysta alternativt mellom framlegget frå Odd A. Folkestad og Dan Helge Bjørneset og 
tilrådinga frå administrasjonen punkt 1. d og punkt 11. Tilrådinga frå administrasjonen fekk fem 
røyster, fire røysta mot (Anders Egil Straume, Margrete Bjerkvik, Dan Helge Bjørneset og Odd 
A. Folkestad). 
 
 
Røysting (ni røysteføre): 
 
Tilrådinga frå administrasjonen vart samrøystes vedteken. 
 
Gunnar Strøm trekte framlegget sitt.  
 
 

PS 22/19 Vidare prosess med kino og kulturhus i Volda sentrum 

Tilråding i formannskapet - 05.02.2019 til kommunestyret: 
1. Kommunestyret sluttar seg til skisseprosjektet frå byggjenemnda, jfr rapport av 

27.10.18. Kommunestyret vedtek å gå vidare med prosjektet innanfor kostnads- og 
arealrammene i skisseprosjektet. 
 

2. Administrasjonen vurderer bygselskontraktene si avtaletid og ev moglegheitene for å 
løyse ut grunn på eigedomane som det skal byggjast på.  
 

3. Byggjenemnda vert bedt om å utgreie prosjektet vidare med avklaring av 
entrepriseform og klargjere for byggjesøknad og anbodsutlegging av bygg og 
infrastruktur. Byggjenemnda knyter til seg relevante brukarinteresser og nødvendig 
ekstern kompetanse.  
 

4. Med atterhald om ev uføresette forhold legg kommunestyret følgjande framdrift til 
grunn: 
 
- Oppstart av reguleringsprosess i mars 2019. 
- Vedtak om entrepriseform innan 1. juni 2019. 
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- Utlysing av konkurranse for samspel, eller arbeid med utarbeiding av grunnlag for 
utlysing av totalentreprise 3. kvartal 2019. 

- Utlysing av totalentreprise eller vidare arbeid med samspel 4. kvartal 2019. 
- Godkjenning av regulering 1. kvartal 2020 
- I løpet av 2019 og budsjett 2020 - Vedtak i kommunestyret for frigjering av 

økonomiske ressursar i samsvar med økonomiplanen. 
- Endeleg vedtak om oppstart 1. kvartal 2020. 
- Intensjon om byggjestart 2. kvartal 2020. 
- Tilsetting av dagleg leiar 3. kvartal 2020 
- Intensjon om ferdig kulturhus 4. kvartal 2021.  

 
 

5. Kommunestyret ber administrasjonen starte opp reguleringsprosess for å avklare 
nødvendige rammer og infrastruktur for bygging av kino og kulturhus i tilknytning til 
samfunnshuset i Volda sentrum. Det kan leigast inn ekstern kapasitet til 
reguleringsarbeidet som vert finansiert over prosjektet.  

 

Handsaming: 
Rådmannen orienterte. Eigedomssjef Kjell Magne Rindal møtte. 
 
Margrete Bjerkvik kom med slikt framlegg:  
 
Saka vert utsett, slik at tenesteutval for oppvekst og kultur får handsame saka. 
 
Prøverøysting utsetting: 
Utsettingsframlegget fekk fire røyster (Margrete Bjerkvik, Anders Egil Straume, Odd A. 
Folkestad og Bendikte Holmberg), fem røysta mot. 
 
Endeleg røysting utsetting: 
Utsettingsframlegget fekk 0 røyster og fall. 
 
Anders Egil Straume bad om punktvis røysting. 
 
Røysting (ni røysteføre): 
 
Punkt 1 i tilrådinga frå administrasjonen vart samrøystes vedteke. 
Punkt 2 i tilrådinga frå administrasjonen vart samrøystes vedteke. 
Punkt 3 i tilrådinga frå administrasjonen fekk åtte røyster og vart vedteke. Anders Egil Straume 
røysta mot.  
Punkt 4i tilrådinga frå administrasjonen fekk åtte røyster og vart vedteke. Anders Egil Straume 
røysta mot.  
Punkt 5 i tilrådinga frå administrasjonen fekk åtte røyster og vart vedteke. Anders Egil Straume 
røysta mot.  
 
Dert vart røysta samla over tilrådinga frå administrasjonen, som vart samrøystes vedteken.  
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PS 23/19 Samarbeid om utgreiing av avgiftsparkering på høgskuleområdet 

Vedtak i formannskapet - 05.02.2019: 
Volda kommune godkjenner vedlagte utkast til intensjonsavtale mellom Høgskulen i Volda og 
Volda kommune om planlegging av avgiftsparkering på høgskuleområdet. 
 
Formannskapet er open på at andre aktuelle aktørar kan slutte seg til intensjonsavtalen. 
 

Handsaming: 
 
 
Røysting (ni røysteføre): 
 
Tilrådinga frå administrasjonen vart samrøystes vedteken. 
 

 

PS 24/19 Fritak frå eigedomsskatt i 2019 etter § 7 

 

Tilråding i formannskapet - 05.02.2019 til kommunestyret: 
1. Med heimel i eigedomsskattelova § 7a vert eigedomar på vedlagde liste fritekne frå 

eigedomsskatt.  
 

2. Med heimel i eigedomsskattelova § 7b vert eigedomar på vedlagde liste fritekne frå 
eigedomsskatt. 
 

3. Med heimel i eigedomsskattelova § 7c vert nyoppførte bygningar som heilt eller delvis 
vert nytta til husvære fritekne frå eigedomsskatt i 1 år (første året etter bustaden er tatt 
i bruk). Fritaket gjeld ikkje for fritidsbustadar. 

 

Handsaming: 
 
 
Røysting (ni røysteføre): 
 
Tilrådinga frå administrasjonen vart samrøystes vedteken. 
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PS 25/19 Rapportering på oppfølging av vedtak pr. 31.12.2018 

Tilråding i formannskapet - 05.02.2019 til kommunestyret: 
Kommunestyret tek rapport vedtaksoppfølging pr 31.12.2018 til vitende. 
 

Handsaming: 
 
 
Røysting (ni røysteføre): 
 
Tilrådinga frå administrasjonen vart samrøystes vedteken. 
 

PS 26/19 Orienteringssaker 

Handsaming: 
Orienteringssakene vart teke til vitende.  
 

OS 17/19 Prosjektgruppe "Ny symjehall i Volda" 

 

OS 18/19 Søknad om prosjektmidlar til nytt folkebad - Symjebasseng i sentrum 

 

OS 19/19 Ynskje om konkretisering av planlagt driftsreduksjon neste 4 år - eventuell 
strukturell endring av barnehagedrifta i sentrum 

 

OS 20/19 Modernisering av Telenor sin  infrastruktur - nedbygging av fasttelefon og 
kobbernett 

 

OS 21/19 Nedlegging av Mork rehabiliteringssenter 

Ordføraren informerte som pågåande prosess kring forslag om nedlegging av Mork 
rehabiliteringssenter. Ordføraren arbeider med saka, og vil informere formannskapet om vidare 
prosess.  
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OS 22/19 Nedlegging av Volda EMA 

Handsaming: 
UDI har vedteke å legge ned Volda EMA, avdeling for einslege midreårige. Ordføraren 
informerte om at kommunen skal ha møte med Link om nedlegginga, og vil kome attende med 
ei orintering når ein har meir kunnskap om saka. 
 
 

OS 23/19 Kompetansekrav lærarar i Voldaskulen 

Handsaming: 
Odd Harald Sundal viste til ein artikkel i Sunnmørsposten, om lærarar som ikkje stettar 
kompetansekrava i grunnskulen. I Volda kommune er det om lag 25 % av lærarane som ikkje 
oppfølgjer kompetansekrava i norsk, matte og engelsk. Odd Harald Sundal bad om ei orientering 
frå oppvekstsjefen om kva Volda kommune vil gjere for å løyse dette. 
 
 

OS 24/19 Trafikksituasjonen ved Volda ferjekai 

Handsaming: 
Odd A. Folkestad viste til trafikksituasjonen og tilhøva til dei mjuke trafikantane ved ferjekaia i 
Volda sentrum. Gangvegen er smal, og det er ikkje venterom med toalett på ferjekaia. Odd A. 
Folkestad foreslår ei mellombels løysing med ev. brakkemodul, slik at passasjerar får sitje i ly 
når ein ventar på ferja. Ordføraren vil følge opp saka med Statens vegvesen. 
 
 

OS 25/19 Personalsak 

Handsaming: 
Ordføraren kom med framlegg om å lukke møtet med heimel i kl. § 31. nr. 2. 
 
Det vart samrøystes vedteke å lukke møtet. 
 
Rådmannen orienterte om sluttavtale for tilsett. 
 
Det vart samrøystes vedteke å opne møtet. 
 
 



  

VOLDA KOMMUNE 
 

 

Møtet slutt kl. 18.00 
 
Rett utskrift, 
Volda kommune, servicekontoret 
06.02.2019 
 
 
 
Sonja Håvik 
førstekonsulent


